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Til stede: 

Lektor Mimi Yung Mehlsen  

Lektor Jesper Aagaard  

Adjunkt Ali Amidi  

Lektor Annette Elisabeth Bohn (via Zoom) 

Studerende Signe Kirk Hovaldt  

Studerende Khava Temirlanovna Baskhanova  

Studerende Rasmus Lykke Christensen 

Studerende Silja Katharina Arenfeldt Fuhr Christensen 

 

Desuden deltog: 

Carsten Dalsager, sekretariatsleder (observatør)  

Dennis Haarup Karlsen, Vejledning og studieinformation (observatør) 

Tine Fuglsang, Studienævnsbetjening og rådgivning (referent)  

 

Fraværende med afbud 

Postdoc Sigrid Juhl Lunde (suppleant)   

 

Punkt 1. Godkendelse af dagsorden 

Dagsordenen blev godkendt med ønske om at rykke punkt 8 om ensretning af 

bachelorseminarer længere frem. Punkt 4 og 5 om godkendelse af henholdsvis 

pensum E22 og stamdata F23 blev derfor flyttet til sidst på dagsordenen. 

 

Punkt 2. Orientering fra formanden  

Der er ansat kommende instruktorer, og der afholdes kursus i forbindelse her-

med. Der er mulighed for at komme med input til indholdet. Det er endnu ikke 

afklaret, hvordan ugesedlerne gældende fra E22 skal implementeres. Der skal 

findes en dato for afholdelse af møde med Social- og personlighedspsykologi i 

maj eller juni. Der skal deltage to studenterrepræsentanter i årlig status for psy-

kologi den 11. maj. Den 10. juni er der seminareftermiddag for underviserne med 

fokus på bacheloruddannelsen. Nogle studenterrepræsentanter blev opfordret til 

at deltage, ligesom Psykrådet også er repræsenteret. Tanken er, at de studerende 

i fællesskab giver en præsentation på 15 – 20 minutter, hvor de beskriver deres 

opfattelse af udfordringer ved bacheloruddannelsen. Der vil desuden deltage en 

repræsentant fra CED, der giver en præsentation af aktiverende undervisnings-

former. Der vil endvidere være gruppearbejde, og der kan med fordel deltage 1-2 

studerende i hver faggruppe.  

 

Punkt 3. Afgørelser til orientering og/eller beslutning fra dispensati-

ons- og meritudvalget 

Som en service fra administrationens side har dispensationsudvalget fået tilbudt 

en oversigt over blandt andet antal sager, hvor mange ansøgninger der er imøde-

kommet, og hvor mange der søger ift. andre uddannelser. Der var desuden et øn-

ske om antal på, hvor mange af de studerende med specialeudsættelse, der ikke 

fuldfører.  
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Punkt 4. Godkendelse af pensum for efteråret 2022  

Til punktet var fremsendt pensum for efteråret 2022. Det samlede antal normal-

sider for Social- og personlighedspsykologi manglede, da de fagansvarlige afven-

tede hjælp til optælling. Fremadrettet vil optællingerne i normalsider fremgå for 

alle fag. Ift. pensum for Forskningsmetode 3 bemærkede en studenterrepræsen-

tant, at det kan være forvirrende for de studerende, når op til 400 sider litteratur 

først angives efter den konkrete undersøgelse i faget er gennemført. Dette er for 

at mindske sandsynligheden for, at de studerende på forhånd kender undersøgel-

sens hypoteser. Ift. Psykologiens fundering og perspektiv satte en studenterre-

præsentant spørgsmålstegn ved, om faget integrerer alle de udvalgte dele inden 

for psykologien, som der lægges op til. Faget vil blive taget op til drøftelse som 

selvstændigt punkt til efteråret.  

 

Studienævnet godkendte pensum for efteråret 2022. 

 

Punkt 5. Godkendelse af stamdata F23 til kursuskataloget 

Til punktet var fremsendt oversigt over stamdata for foråret F23, hvor det cen-

trale var udbuddet af nye seminarer på henholdsvis bachelor- og kandidatuddan-

nelsen. På bacheloruddannelsen manglede et bachelorseminar at blive besat. På 

kandidatuddannelsen udbydes tre PBL (Problem Based Learning) – seminarer, 

hvor eksamensformen er gruppeaflevering samt individuelt forsvar.  

 

Studienævnet godkendte stamdata for foråret 2023. 

 

 

Punkt 6. Drøftelse af datarapporterne for bachelor- og kandidatud-

dannelsen i psykologi 

Til punktet var medsendt datarapporterne for henholdsvis bachelor- og kandi-

datuddannelsen og de sammenlignende indikatorer i forbindelse hermed. Stu-

dienævnet drøftede datamaterialet. Ift. bacheloruddannelsen blev det bemærket, 

at førsteårsfrafaldet ikke længere er stigende, men tværtimod er faldet til under 

niveauet for 2020. Forskellige tiltag har været på tale med henblik på at sænke 

frafaldet og højne den sociale trivsel, heriblandt studievejledningens mentorord-

ning. Dog er der ingen studerende på psykologi, der har efterspurgt dette. Det 

blev bemærket, at der generelt er kommet større tilslutning til de forskellige soci-

ale aktiviteter i forlængelse af, at alle corona-restriktioner er bortfaldet.   

 

Studienævnet drøftede studieintensiteten, som gav udslag i en gul indikator-

værdi for bacheloruddannelsen og en rød indikatorværdi for kandidatuddannel-

sen. Især blev modsætningen mellem, at de studerende føler sig pressede på stu-

diet og den lave studieintensitet drøftet. Det blev bemærket, at en del af forkla-

ringen kunne være, at de studerende skyder et fag, da de har svært ved at nå det 

hele. Blandt andet har der fra de studerendes side været peget på, at der er en for 

stor arbejdsbelastning i forbindelse med det projektorienterede forløb. Det er 

især i forbindelse med praktikken, at de studerende skyder et fag. Formanden 

fremhævede, at der er tale om et fuldtidsstudie, og det derfor er problematisk, 
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hvis studieintensiteten er lav. Hvis de studerende ikke kan gennemføre på den 

normerede tid, kan der blandt andet kigges på sammensætningen af semesteret 

med det projektorienterede forløb. Ligeledes kan der måske være behov for, at de 

studerende overvejer nærmere, om de kan planlægge deres tid anderledes og 

ikke nødvendigvis skyder et fag, fordi muligheden er der. Fra studenterrepræsen-

tanternes side blev der peget på, at grunden til at et fag skydes også kan være, at 

de studerende ønsker at gøre sig særligt umage ved bestemte fag eller undersø-

gelser. Formanden undersøger nærmere, hvor mange der skubber et fag. En VIP-

repræsentant fremhævede tillige det modsigende i, at de studerende ønsker ned-

skæringer i pensum samtidig med, at studieintensiteten er lav.  

 

Studienævnet drøftede endvidere indikator 8 vedrørende ledighed, som giver ud-

slag i en gul indikatorværdi for kandidatuddannelsen og er svagt stigende. Det 

blev bemærket, at det sværeste for dimittender er at komme ind på arbejdsmar-

kedet. Der kan derfor med fordel fokuseres på øget jobparathed og flere samar-

bejder. Generelt er kravene til psykologer skærpede mange steder, eksempelvis i 

PPR og psykiatrien, som helst ikke ansætter nyuddannede. Det blev foreslået, at 

’Aarhus BSS Kommunikation og eksterne relationer’ sætter mere fokus på f.eks. 

company-dating. Der mangler et bredere fokus på mulighederne inden for psy-

kologområdet, hvor der primært er fokus på erhvervspsykologer. Formanden 

planlægger endvidere at skrive til de studerende, der bliver færdige nu og bede 

om lov til at følge dem i jobsøgningsprocessen. Hun har ligeledes planer om at 

nedsætte et alumnepanel med fokus på, hvordan dimittender kommer i gang på 

arbejdsmarkedet, og de største udfordringer i forbindelse hermed.   

Punkt 7. Drøftelse af datarapporten for MRUS 

Til punktet var medsendt datarapport, sammenlignende indikatorer, lærings-

målsmatrice og kommentarer fra studielederen på MRUS. Ift. status på uddan-

nelsen som helhed, er der startet op med et nyt hold sommeren 2021, og der er 

til forskel fra tidligere flere studerende, som deltager blot på et enkeltfag. Derfor 

er der større udskiftning i gruppen af studerende. Det giver både en dynamik og 

en udfordring i forhold til at skabe et studiemiljø. Der er en tæt opfølgning mel-

lem studieleder, studerende og undervisere ift., hvilke udfordringer der opstår 

undervejs. Det vurderes, at disse mere fleksible rammer for at tage dele af ma-

steruddannelsen er et område, som fortsat skal prioriteres. Derudover arbejdes 

der på at udvide samarbejdet med flere europæiske universiteter. Det kommende 

år vil der ligeledes være fokus på at opgradere formidlingen på den digitale plat-

form. Indikator 4 vedrørende beståelsesprocent, giver udslag i en gul indikator-

værdi, hvilket skyldes et udskudt afleveringstidspunkt for en masteropgave, som 

planlægges skrevet i efteråret 2022 i stedet. 

 

Punkt 8. Drøftelse af ensretning af bachelorseminarer fra F23 

Til punktet var fremsendt udkast til en fælles skabelon for bachelorseminarer 

med tilføjelse af spørgsmål til den videre diskussion i forlængelse af sidste stu-

dienævnsmøde. Baggrunden for ensretningen er ønsket om en overordnet fælles 

ramme med henblik på større lighed seminarerne imellem og klare retningslinjer 
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for både de studerende og underviserne. En væsentlig del af problematikken ud-

springer desuden af, at de studerende ikke nødvendigvis får det prioriterede se-

minar.  

 

På baggrund af de tidligere drøftelser var der bred enighed om, at der skal være 

mulighed for både emnespecifikke og emneløse seminarer, og at procesvejled-

ning skal indgå i alle seminarer. En studenterrepræsentant bemærkede endvi-

dere, at den generelle introduktion til bacheloropgaven med fordel kan være en 

del af alle seminarer. Fælles introducerende slides kunne på sigt være en mulig-

hed til brug i undervisningen. 

 

Studienævnet drøftede endvidere kort, hvordan studerende, der ønsker at skrive 

en empirisk bacheloropgave bedst understøttes ift. at komme tidligere i gang. En 

mulighed kunne være at indsamle data i forbindelse med Forskningsmetode 2 

eller Forskningsmetode 3 eller i tilknytning til fordybelsesseminaret. Dette tages 

op på et senere møde i kombination med en drøftelse af kravene til en bachelor-

opgave. 

 

Det blev besluttet, at der på alle bachelorseminarer skal indgå procesvejledning 

og minimum være 7 holdundervisningsgange. Den fælles skabelon tilrettes til fire 

punkter omhandlende de overordnede retningslinjer for henholdsvis undervis-

ningsformat, krav til procesvejledning, antal holdundervisningsgange og omfan-

get af vejledning. Derudover tilrådes det, at der indgår studieteknik i seminaret. 

Ali Amidi tilretter notatet i henhold til dette og rundsender til studienævnets 

medlemmer for yderligere kommentarer. 

 

Punkt 9. Fremtidige dagsordenspunkter 

o Bachelorstudieordningen, Psykrådet deltager på det kommende møde 

o Opfølgning på ugesedler, Social- og personlighedspsykologi 

o Omstrukturering af det projektorienterede forløb 

o Faste seminarer 

o Krav til bacheloropgaven, efteråret 2022 

o Psykologiens fundering og perspektiv, efteråret 2022 

 

Punkt 10. Eventuelt 

Ali Amidi udsender kandidatundersøgelsen til de studerende på kandidatuddan-

nelsen med en omformulering ift., hvad de studerende ville have valgt. 

 

Mødet sluttede kl. 15. 

 

Mimi Yung Mehlsen / Tine Fuglsang  

Formand        Referent    

 

 

 

 

 


